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Pluimveehouderij  -  Stijging prijs eieren

Op zijn website geeft het Federaal Agentschap voor de Veiligheid van de Voedselketen 
(FAVV) het volgende aan: “Fipronil is een insecticide dat geen erkenning heeft om 
gebruikt te worden op dieren die bestemd zijn voor de voedselketen. De effecten op de 
voedselketen en de volksgezondheid zijn daarom onvoldoende gedocumenteerd. In juli 
2017 is gebleken dat fipronil toch gebruikt werd in de pluimveesector bij de bestrijding 
van bloedluizen bij legkippen, ondanks het verbod.” 

Ondertussen blijkt echter ook dat landen als Oekraïne goed zijn voor twee derde import 
van eieren in de Europese Unie. Ook al is de legbatterij in de EU zelf al een tijdje 
verboden, toch eten we bij ons zo ongemerkt opnieuw steeds meer legbatterij-eieren. In 
Nederland is de import uit Oekraïne uit deze kippenkooien, die door velen als barbaars 
beschouwd worden, in vergelijking met 2021 vervijfvoudigd. Terwijl fipronil bij ons dus 
verboden is, wordt in landen als deze veel soepeler omgesprongen met de regels.

Ondertussen blijft in onze winkelrekken de prijs voor eieren maar stijgen, en verwacht 
men dat dat zeker tot Pasen zal kunnen doorgaan.

1. Welke maatregelen en initiatieven heeft de minister al genomen om de 
beschikbaarheid en betaalbaarheid van eieren voor de Vlaamse consument op een 
aanvaardbaar peil te houden? Hoe verzoent hij deze initiatieven met het feit dat onze 
eigen pluimveehouders ook steeds genoeg geld ontvangen voor hun 
kwaliteitsproducten? Welke bijkomende maatregelen/initiatieven acht hij opportuun, 
en zal hij desgevallend nog nemen?

2. Hoeveel eieren werden in Vlaanderen in de laatste vijf jaren jaarlijks geïmporteerd? 
Wat waren onze top-5 importlanden van buiten de Europese Unie? Hoe verklaart de 
minister deze evolutie? Acht hij het opportuun hieromtrent bepaalde 
maatregelen/initiatieven te nemen? 

3. Wat is sinds 2006 de jaarlijkse evolutie van het aantal pluimveehouders in 
Vlaanderen? Graag een overzicht per provincie. Hoe verklaart de minister deze 
evolutie(s)? Ziet de minister een verband tussen deze evolutie en de stijgende 
prijzen voor eieren? Zo ja, welke initiatieven/maatregelen acht hij opportuun? 
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1. Het is inderdaad een feit dat de eierprijzen op het niveau van de leghennenhouder en 
het niveau van de handelaars in 2022 en 2023 sterk zijn gestegen. De hoge prijzen zijn 
een gevolg aan een schaars aanbod in vergelijking met een hoge vraag.

De grootste oorzaak van het schaarse aanbod is vogelgriep. Door grootschalige 
uitbraken zijn heel wat bedrijven met leghennen geruimd geweest, zowel binnen als 
buiten de Europese Unie. Daarnaast zijn ook de kosten, met name voor voeder en 
energie, zeer sterk gestegen in de loop van 2022 waardoor nieuwe opzetten in 2022 
werden uitgesteld.

Er is een hoge vraag naar eieren en eiproducten, zowel vanuit de retail als vanuit de 
verwerkende industrie. Ondanks de gestegen eierprijzen zijn eieren namelijk nog 
steeds een betaalbaar voedingsmiddel en voor consumenten een relatief goedkoop 
alternatief voor dierlijke eiwitten. Bovendien zijn de eierprijzen voor de consument niet 
aan hetzelfde tempo gestegen als de prijzen voor producenten en handelaars.

Er werd in 2022 een buitengewone aanpassingssteun toegekend aan landbouwers die 
het hardst getroffen werden door de marktverstoring ten gevolge van de Russische 
invasie om deze landbouwers te ondersteunen in de sterk gestegen inputkosten. De 
eiersector behoorde hierbij tot de doelgroep van getroffen landbouwers. Uitgezonderd 
het blijvend inzetten op prijs- en markttransparantie om de verschillende schakels in 
de gehele keten informatie te geven over de evoluties op het vlak van productie en 
prijzen, zijn er momenteel geen verdere initiatieven of maatregelen gepland.

2. Bijlage 1 toont de evolutie van de invoer van consumptie-eieren en eiproducten van 
kippen (Gallus domesticus) uitgedrukt in tonnages op basis van de gegevens van de 
nationale bank. Er zijn geen betrouwbare handelscijfers beschikbaar uitgedrukt in het 
aantal eieren. Voor het jaar 2022 zijn de gegevens van de maand december nog niet 
beschikbaar.

Uit deze gegevens volgt dat de invoer van eieren de afgelopen 5 jaar schommelde rond 
40.000 ton en in 2022 gestegen is door de stijgende vraag naar eieren ten opzichte 
van het voorgaande jaar. Verder vertoont ook de invoer van eiproducten (voor de 
verwerkende industrie) een stijgende trend door de gestegen vraag vanuit de industrie.

Bijlage 2 toont de 5 belangrijkste handelspartners voor de invoer van consumptie-
eieren de afgelopen 5 jaar.

Bijlage 3 toont de 5 belangrijkste handelspartners voor de invoer van eiproducten de 
afgelopen 5 jaar.

Uit bijlagen 2 en 3 volgt dat het aandeel van handelspartners van buiten de Europese 
Unie zeer beperkt is. Wat betreft consumptie-eieren is er enkel invoer vanuit het 
Verenigd Koninkrijk als derde land. Voor eiproducten is er enkel invoer vanuit het 
Verenigd Koninkrijk en een zeer minimale hoeveelheid uit China (tot en met 2021, 
gemiddeld 4 ton per jaar). Er worden geen maatregelen of initiatieven gepland 
hieromtrent.



3. In bijlage 4 wordt per provincie een evolutie van het aantal bedrijven met minstens 
100 leghennen weergegeven. Aangezien de vraag vooral handelt over de stijgende 
eierprijzen, wordt de analyse beperkt tot het aantal bedrijven met leghennen.
Dit zijn cijfers op basis van de resultaten van de landbouwenquête van Statbel 
(Algemene Directie Statistiek – Statistics Belgium).
De gegevens over pluimvee worden door Statbel sinds 2013 niet meer voor alle jaren 
volledig opgevraagd. Enkel in de jaren van een structuurenquête zijn de gegevens 
volledig, dit gebeurt ongeveer 3 keer in 10 jaar tijd. Voor 2014, 2015, 2017, 2018, 
2019 en 2021 zijn dan ook geen gegevens beschikbaar.

Het aantal leghennenbedrijven vertoont de laatste jaren een bijna continu dalende 
tendens waarbij het aantal dieren per bedrijf gestegen is. De maximale capaciteit voor 
leghennen in Vlaanderen vertoont de afgelopen jaren een stijgende trend. De 
schaalvergroting die in de pluimveesector wordt waargenomen is algemeen 
kenmerkend voor de landbouwsector de afgelopen jaren. In de leghennensector heeft 
de schaalvergroting onder meer te maken met het verbod op de klassieke batterijen 
sinds 2012. Hierdoor moesten bedrijven verplicht omschakelen naar andere 
huisvestingssystemen waarbij enerzijds bedrijven afhaakten en anderzijds de bedrijven 
uitbreidden bij de noodzakelijke herstructurering. De huidige stijging van de eierprijzen 
wordt voornamelijk gedreven door het gedaalde aanbod te wijten aan de wereldwijde 
vogelgriep-epidemie en de goede vraag naar eieren en eiproducten. Er is geen 
rechtstreeks verband met de evolutie van het aantal leghennenbedrijven. 

BIJLAGEN

1. Evolutie van de invoer van eieren en eiproducten van kippen in de periode 2018-2022, 
uitgedrukt in tonnage product voor Vlaanderen

2. Overzicht van de belangrijkste handelspartners voor de invoer van consumptie-eieren 
van kippen met hun aandeel in de totale invoer voor Vlaanderen in de periode 2018-
2022

3. Overzicht van de belangrijkste handelspartners voor de invoer van eiproducten van 
kippen met hun aandeel in de totale invoer voor Vlaanderen in de periode 2018-2022

4. Aantal bedrijven met minstens 100 leghennen, Vlaanderen per provincie, in de periode 
2006 – 2021
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